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LÄNSSTYRELSEN 

UPPSALA LÄN  
Viltförvaltningsdelegationen 

Enligt sändlista 

Protokoll fört vid Viltförvaltningsdelegationens 
möte den 30 augusti 2023 

Plats och tid: Lokal Oden, Länsstyrelsen i Uppsala, kl. 09:00-12:00 

Närvarande: 

Beslutande ledamöter: Stefan Attefall (ordf.), Mattias Nygren, Pasi 

Huikuri, Per Eriksson, Stefan Holm, Signe Propst, Åsa Sikberg, Thomas 

Björk, Bo Jansson. 

Ersättare: Jan Eriksson, Rickard Malmström, Henrik Lindberg, Hillevi 

Bohlin, Hans-Erik Carlsson, Maria Gardfjell, Jonas Boström, Carina 

Wenngren, Simone Tufvesson 

Tjänstepersoner: Lennart Nordvarg, Maria Nordholm, Anders 

Johannesson, Nathalie Kindbladh samt föreläsare Matts Rolander från 

(Skogsstyrelsen). 

Inledning och mötespunkter 
Landshövding Stefan Attefall hälsar samtliga välkomna och inleder en 

presentationsrunda av de närvarande. 

§ 1 Bo Jansson valdes att tillsammans med ordförande justera 

protokollet. 

§ 2 Mötet godkände den utskickade dagordningen med tillägg under 

övriga frågor. 

§ 3 Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 

§ 4 Redovisning av älgvårdsfonden 

Maria Nordholm redovisar inkomster och utgifter i älgvårdsfonden. Det 

efterfrågas information om en avvikelse om arvode till ÄFG 21/22 samt 

hur administrationskostnaden kan variera så kraftigt mellan åren. Till 

viss del förklaras den höga administrationskostnaden av en tidigare 

arbetsskuld pga. låg bemanning som arbetades i kapp under 2021/2022. 

Dels även att Länsstyrelsen tidigare skjutit till pengar från andra medel 

vilket man nu upphört göra då älgjakten ska vara självfinansierad. 

Postadress: 751 86 Uppsala Telefon: 010-223 30 00 E-post: uppsala@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/uppsala 

www.lansstyrelsen.se/uppsala/personuppgifter 
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Lennart Nordvarg meddelar att han ska se över personalkostnaderna och 

återkomma i frågan. 

§ 5 Spillningsinventering 

Maria Nordholm redovisar årets resultat av spillningsinventeringen. Två 

av länets älgförvaltningsområden har inventerats, Almunge och 

Österbybruk. Inventeringsresultat visar fortsatt på en nedåtgående trend 

i älgstammen. Stefan Holm påminner om att spillningsinventeringen ska 

ses som ett index och är ingen faktisk siffra på antal älgar/1000ha. 

§ 6 Algbetesinventeringen (ÄBIN) 

Matts Rolander (Skogsstyrelsen) går igenom älgbetesinventeringen, 

metod och resultat på länsnivå, regionalt och för landet. Lyfter att 

samtliga hjortdjur påverkar skogens utveckling. Politiskt tagna 

målsättningar om balans mellan skog och vilt. De två främsta verktygen 

("kranarna") inom förvaltningen är fodertillgången och vilttätheten, och 

man måste vrida på båda kranarna för att nå samhällsmålen. Viktigt att 

detta görs i samförstånd över stora områden för att få resultat. Risk 

annars för motsatt effekt. Viktigt att komma ihåg att ÄBIN är en 

stickprovsinventering, enskilda år kan därför sticka iväg men det är 

trenden som är det viktiga att titta på för att få en rättvis bild. Resultat 

från ÄBIN finns på Skogsstyrelsens hemsida. I Uppsala län är snittet 

från de tre senaste inventeringarna 11% årsskadad tall, vilket även är 

snittet nationellt. Kan förklaras av en del äldre skador som ligger och 

"skvalpar". Andelen tall på mager mark ökar men är fortfarande för låg 

då gran har överanvänts under tidigare år. 

§ 7 Licensjakt varg 2024 

Naturvårdsverket har delegerat rätten att fatta beslut om licensjakt efter 

varg till länsstyrelserna inom mellersta och södra rovdjursförvaltnings-

områdena. Anders Johannesson går igenom förutsättningar och 

samverkan för eventuellt beslut, förutsättningar för ett beslut om 

licensjakt är att länet måste uppnå sin miniminivå om en föryngring samt 

att licensj aktsbeslut inte får omfatta områden med stationär genetiskt 

viktig varg. 

§ 8 Miniminivåprocessen 

Anders Johannesson informerar om den pågående processen, vad som 

eftersträvas och processens gång. Naturvårdsverket ser över 

fördelningen av de regionala miniminivåerna av rovdjur. Sverige har 

3 rovdjursförvaltningsområden, Uppsala ingår i det mellersta. Tidigare 

fastställdes nivåerna utifrån föryngringar, nytt för i år är att det ska utgå 

från individer och fastställas på förvaltningsområdesnivå och inte på 

länsnivå, det gäller samtliga stora rovdjur. Alla län ska lämna besked på 

hur de kan bidra till att de regionala nivåerna uppfylls. Miniminivå gäller 
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inte bara en numerär utan även en fråga om utbredning. En fortsatt 

omfördelning av vargstammen från mellersta till södra rovdjurs-

förvaltningsområdet eftersträvas. Detta i syfte att långsiktigt uppnå 

politiska mål om spridning och minskad koncentration. 

§ 9 Aktuella rovdjurshändelser 

Anders Johannesson informerar om att det under betessäsongen 2023 har 

skett fem angrepp av rovdjur i Uppsala län. Samtliga angrepp har skett 

på får, tre angrepp har orsakats av lodjur och två angrepp har orsakats av 

varg. 

§ 10 Kommande inventering 

Lodjur inventeras 1 oktober-29 februari och varg 1 oktober-31 mars. 

Under förra inventeringssäsongen kom det in 900 rapporter från 

allmänheten via Skandobs. Länsstyrelsen åker ut för att kvalitetssäkra 

rapporter där bedömning görs att ny information kan tillföras till 

inventering. Frågan ställs om det planeras en satsning i samarbete 

jägarkåren igen. Om en sådan satsning ska göras beror på läget i 

inventeringen i slutet av säsongen. Det är viktigare att få in rapporter 

löpande under hela inventeringssäsongen. 

§ 11 Mufflon 

Maria Nordholm informerar om det aktuella läget i länet. Efter att 

skyddsj akt genomförts på Gräsö har det inte observerats mufflon på 

öarna. Beslut om skyddsjakt togs i syfte att skydda den känsliga floran. 

Det har inkommit 12 observationer av mufflon på fastlandet. Mufflon 

med hål i öron från tidigare märkning har hittats vilket gör att misstanke 

finns om att de släppts ut illegalt. Länsstyrelsen har besökt 

naturreservatet Kapplasse och informerat om möjligheterna till jakt efter 

mufflon. Det är ett jaktbrott att släppa ut mufflon utan tillstånd och vilt i 

vilthägn ska enligt lag hållas instängt. Per Eriksson svarar på vad polisen 

kan göra i frågan, det är ett komplext brott att utreda och svårt att få 

bevisning. Åsa Sikberg tycker det var bra att länsstyrelsen snabbt 

agerade i frågan och samordnade flera intressen inför beslut. 

§ 12 Övriga frågor 

Nästa möte kommer hållas den 28/11, fysiskt på plats. 

Rickard Malmström vill lyfta en skrivelse från miljöpartiet till riksdagen, 

väljer att ta upp den på nästa möte. 

Mattias Nygren föreslår att nästa tältmöte och utbildningsdag hålls i 

Älvkarleby med tema skarv och skadorna på fisket som skarven orsakar. 

Bo Jansson påminner om att han tidigare lämnat förslag på tema till 

utbildningsdag att titta på viltskador i fält. 
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